
 
 

Frågor för Modigt tillsammans -remissbehandlingen hösten 2021  
 

Tryggande av verksamhetsförutsättningarna 

1. Det föreslås att det årliga totala anslaget (verksamhetsbidraget) ska skäras ner stegvis åren 

2023, 2026 och 2029, varje gång med -8 % från den föregående nivån. Möjliggör en stegvis 

nedskärning av anslagen strukturella förändringar inom er församling/enhet bättre än en 

kontinuerlig ”osthyvelsprincip”? Vilka konkreta åtgärder tänker ni vidta under 2022 för att 

uppfylla de kommande inbesparingskraven? Om ni inte är redo att göra den nedskärning på -

8 % som föreslås, vilken alternativ lösning ser ni för den nödvändiga balanseringen av 

ekonomin? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag nr 1) 

2. Anser ni att förslaget till fördelning av det totala anslaget som helhet är lyckat? Om inte, vad 

skulle ni vilja ändra på i det och varför? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag 

nr 4) 

3. Anser ni att förslaget till nya fördelningsgrunder för de anslag som anvisas församlingarna är 

rättvist, och anser ni att man i det använder rätt kriterier och betoningar? Om inte, vilka punkter 

i grunderna anser ni borde ändras, hur och varför? (Anknyter till det gemensamma 

kyrkorådets förslag nr 5) 

4. Anser ni att förslaget till nya grunder för fastställande av interna hyror är tydligt och jämlikt? Om 

inte, vilka punkter i grunderna för fastställandet anser ni borde ändras och varför? (Anknyter till 

det gemensamma kyrkorådets förslag nr 6) 

 

  



Arbetsfördelning mellan församlingarna och de gemensamma 
tjänsterna 

5. Är samarbetsteserna till nytta för förändringsprocessen? Vilka teser anser ni är viktigast? 

(Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag/sidan 12 ”Samarbetets teser” i 

slutrapporten) 

6. Prioriteringen av tjänsterna:  För de gemensamma tjänsternas del kommer en prioritering av 

tjänsterna att göras redan innevarande höst. Processen strävar till att minska verksamheten eller 

att rentav helt avstå från vissa verksamhetsformer inom ramen för Helsingfors kyrkliga 

samfällighet. Vilka tjänster är ur församlingarnas synvinkel särskilt viktiga att bibehålla? 

(Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag/sidan 11 ”Åtgärder, tidtabeller och 

mätare” i slutrapporten) 

7. Åtgärdsförslag: Är det möjligt att genomföra åtgärdsförslagen enligt den givna tidtabellen? Vill 

ni göra tillägg/ändringar i åtgärdsförslagen? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets 

förslag nr 11–23) 

 

  



Personalplan 

8. Genom vilka prioriteringar/åtgärder kan man bäst främja förverkligandet av målen för 2023? 

Den föreslagna nedskärningen på -8 % i verksamhetsbidraget förutsätter oundvikligen även 

minskning av personalkostnaderna. Vilka perspektiv bör man särskilt beakta i detta? (Anknyter 

till det gemensamma kyrkorådets förslag nr 24–49) 

9. Vilka av åtgärderna betjänar bäst en strategiorienterad personalplanering? Vilka skulle vara de 

tillräckliga resurser som borde riktas mot ledningen av förändringen? (Anknyter till det 

gemensamma kyrkorådets förslag nr 24–49) 

10. Åtgärdsförslag: Är det möjligt att genomföra åtgärdsförslagen enligt den givna tidtabellen? Vill 

ni göra tillägg/ändringar i åtgärdsförslagen? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets 

förslag nr 24–49)    

 

  



Fastighets- och utrymmesstrategi 

11. Vilka eventuella förändringar/tillägg borde göras i anslutning till den uppgjorda fastighets- och 

utrymmesstrategin? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag nr 50–60)    

12. Om man beslutar avstå från de fastigheter som finns på gemensamma kyrkorådets 

utredningslista – vilka synpunkter bör, ur användarens synvinkel, beaktas? Vilka eventuella 

problem ser ni i anslutning till att verksamhetsformer förflyttas till andra utrymmen som den 

kyrkliga samfälligheten äger. Vilken betydelse har egna verksamhetsutrymmen i ett digitaliserat 

samhälle? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag nr 50 och 51)    

13. Hur viktigt finner ni att konfirmandläger kan arrangeras i egne lägercenter? Kan man tänka sig 

att läger arrangeras på ständigt nya platser, eller har egna lägercenter ett egenvärde inom 

ramen för konfirmandarbetsprocessen? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag 

nr 58) 

 

  



Digitaliseringsstrategi 

14. Man har närmat sig den digitala strategins mål från fyra perspektiv, och utifrån dem har man 

härlett tio digitala mål eller digitala bud. Saknas något väsentligt mål för digitaliseringen inom 

Helsingfors kyrkliga samfällighet när man ser det från de fyra fastställda perspektiven? Om så är 

fallet, vilket mål saknas och genom vilka åtgärder kunde man främja uppnåendet av målet? 

(Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag nr 62–71) 

15. Är något av de uppställda målen sådant att det inte är nödvändigt eller kanske inte hör till 

denna strategiperiod (2021–2026)? Varför? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets 

förslag nr 62–71) 

16. För de tio digitala buden har man tillsammans med anställda och förtroendevalda utvecklat 

åtgärder, som har schemalagts på strategins tidsspann. Saknas ännu någon viktig åtgärd som 

kunde främja ett visst mål? (Anknyter till det gemensamma kyrkorådets förslag nr 62–71) 

 

  



Allmänt 

17. Vad mer vill ni lyfta fram i ert utlåtande? 


